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Dato: 9. marts 2023 
 
 
                                                                                   Referat 
                                                                                         fra 
 

Hovedbestyrelsesmøde 
torsdag den 9. marts 2023 kl. 1030 

i 
Mødecenter Odense 

Buchwaldsgade 48, 5000 Odense 
 
 
DAGSORDEN: 
 

1. Velkomst og praktiske bemærkninger 
2. Godkendelse af dagsorden 
3. Godkendelse af referat fra Hovedbestyrelsesmøde den 6. og 7. sept. 2022 
4. Generalforsamling den 20. april 2023 i Odense 
5. Møde med Politiforbundet den 5. januar 2023, herunder 

- Lån og Spar m.v. 
6. Møde med forbundsformanden den 24. februar 2023 
7. Tilskud fra Politiforbundet 
8. Orientering fra formanden, herunder 

- Møde i CO10, pensionistgruppen den 14. sep 2022 og 23. jan 2023 
- Repræsentantskabsmøde i CO10 den 13. oktober 2022 
- Faglige Seniorer, borgerforslag om bedre folkepension  

9. Orientering fra næstformanden 
10. Status fra hovedkassereren 
11. Orientering fra medlemssekretæren 
12. Orientering fra kredsene 
13. Hjemmesiden 
14. Artikler til Politibladet 
15. Eventuelt 
16. Næste møde 

’ 
Ad pkt. 1-3. 
Formanden bød velkommen til hovedbestyrelsen. Efter de praktiske oplysninger meddelte 
han, at der var afbud fra kreds 1, kreds 2 og kreds 10 p.g.a. sygdom. Fra kreds 9 mødte  
Mogens Lylloff som suppleant. 
 
Hovedbestyrelsen godkendte den udsendte dagsorden. 
 
HB-referat fra mødet d. 6.-7. sept. 2022 blev godkendt. 
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Ad pkt. 4. 
Hovedbestyrelsen  drøftede dagsordenen til generalforsamlingen d. 20. april. Der er tidligere 
udsendt dagsorden, program, forretningsorden, regnskab, forslag til lovændring i §§ 8 og 15. 
Der var enighed om, at Søren D. Sørensen foreslås som dirigent. 
Supplerende materiale bliver beretning, deltagerfortegnelse samt blanket til rejsegodtgørelse. 
Afregning af rejsegodtgørelse blev drøftet endnu en omgang.  Beslutningen er, at der 
refunderes udgifter til DSB-standard billet.  Der kan vælges samkørsel – 2 el. flere i samme bil 
og alle bliver afregnet efter DSB.s takst for en standard billet. ’ 
Da regnskabet for 2022 og budgettet for 2023 udviser underskud skal alle udgifter vurderes 
nøje. Kassereren foreslog, at tilskud til kredsene  nedsættes til 40,-kr. pr. medlem 
(dagsorden pkt. 11) og at vi fastholder kontingentet på 180,-.kr. pr. år.’ 
Hovedbestyrelsen indstiller begge forslag til vedtagelse på generalforsamlingen. 
De omtalte ændringer til §§ 8 og 15 indstilles til vedtagelse på generalforsamlingen. 
Til pkt, 13 – valg – er næstformanden og hovedkassereren villige til genvalg. 
Da revisor Hans Jensen og revisorsuppleant  Erik Reher ikke ønsker at fortsætte, skal der 
vælges nye. Hovedbestyrelsen forslår, at Kristian Rosborg, kr. 11, vælges som revisor,  og  
Torben Krogh, kreds 11, vælges som suppleant. 
Formanden oplyste, at der er inviteret gæster fra det lokale politi, fra Politiforbundet samt 
vore æresmedlemmer.  Da der er ledelseskonference på FYN, kommer der ikke 
repræsentanter fra politiledelsen. Den lokale foreningsformand, Per Svanegaard  inviteres. 
Fra Politiforbundet har forbundssekretær Claus Redder Madsen givet tilsagn. 
Forbundsformanden er optaget af andre møder. 
Tilmeldingsfristen for delegerede er d. 15. marts medmindre der er indgået en anden aftale. 
 
Ad pkt. 5 og 6. 
Formanden omtalte mødet med Politiforbundet d. 5. januar, hvor hovedemnet var 
Politipensionisternes fortsatte mulighed for at være fordelskunder i Lån &  Spar bank. Det 
blev klart tilkendegivet fra Politiforbundet, at de ikke kunne/ville arbejde for en ændring. Er 
man ikke længere medlem i Politiforbundet på en af passiv-ordningerne, kan man ikke 
fortsætte som fordelskunde. Afgørelsen er ikke tilfredsstillende for Politipensionisterne. 
 
Efter en drøftelse tilsluttede hovedbestyrelsen sig indstillingen fra FU, at sagen stilles i bero 
og at vi afventer udviklingen.  
 
Samarbejdet generelt drøftedes også på mødet.  Der fandtes ikke nødvendigt med en særlig 
arbejdsgruppe. De enkelte emner tages op på de ordinære møder. Næste møde er aftalt til d. 9. 
oktober. Der er enighed om, at der kan indkaldes til flere møder om nødvendigt. 
 
Formanden og Forbundsformanden afholdt møde i Århus d. 24. februar. Her drøftedes bl.a. 
samarbejdet omkring OK24. Politiforbundets OK-udvalg afholder møde d. 16. maj og PL 
deltager i mødet sidst på eftermiddagen. 
Medlemsordningerne drøftedes. Der blev henvist til notat fra revisionsfirmaet DELOITTE, at  
begge kontingenter er fradragsberettiget i Skat. ( Notat udsendes til hovedbestyrelsen.) 
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Der er i alt 2260 passiv-medlemmer i Politiforbundet. Heraf er de 857 passiv+. Det drøftedes, 
hvordan der kan hverves nye medlemmer. Det fremgår af Finansloven, at 6981 personer i 
Politi-og Anklagemyndighed modtager tjenestemandspension hver måned.  
 
Hovedbestyrelsen drøftede samarbejdet med Politiforbundet på baggrund af redegørelserne.  
Der var enighed om, at arbejde for at det blev præciseret noget mere i samarbejdsaftalen, bl.a. 
om deltagelsen i nærmere aftalte HB-møder, kongres samt på senkarrierekurserne. 
Det drøftedes også, om der skal udarbejdes og udsendes foldere/brochure. Emnerne sættes 
på dagsordenen til næste HB-møde. 
 
Ad pkt. 7. 
Hovedbestyrelsen besluttede efter en drøftelse, at der søges om et årligt tilskud på 20.000 kr. 
fra Politiforbundet. 
 
Ad pkt. 8. 
Formanden orienterede om møderne i CO10.s-pensionistgruppe d. 14. sept. og d. 23. januar 
2023. 
Aftalekrav til OK24 skal være indgivet til CO10 senest d. 31. august 2023. 
Gruppen drøftede endnu engang reguleringsordningen. Der er fortsat stort flertal for at 
fortsætte reguleringsordningen. Den aktuelle udmøntning pr. 1. april er 0,14 %.  Der er 
således i denne aftaleperiode udmøntet 0,73 %. Der var beregnet en samlet udmøntning på 
0,63 i aftaleperioden.  
Der blev orienteret om, at reguleringerne af vore pensioner følger de generelle lønstigninger i 
aftaleperioden medmindre der indgås særlige aftaler, f.eks. via Lønningsrådet. 
Gruppen er enige om, at det samlede efterslæb i perioden 2008-2021 på 1,79 %  medtages 
igen som aftalekrav i OK24. 
 
CO10 afholdt repræsentantskabsmøde d. 13. okt. 22, hvor det oplyst, at arbejdet i 
Lønstrukturkommissionen er sat helt i stå. Begrundelsen er nu arbejdet med OK23 på det 
private område. Der var i perioden afsat 0,20 % af den samlede pulje til andre formål. Det 
betyder,  at der ikke i denne periode er nogen rest/efterslæb for pensionisterne 
Fra dette møde bemærkes især CO10-formandens opfordring til, at vi skal stå sammen og 
holde sammen under OK24 forhandlingerne. 
 
Formanden oplyste, at der p.t. er ansat  122  konsulenter i politiet – primært pensionerede 
politipersonale. De ansættes på en HK-lignende overenskomst til en løn på 198,-kr. pr. time og 
ansættes for 1 år ad gangen. 
 
Faglige Seniorer har udarbejdet et Borgerforslag vedr. forbedring af folkepensionen. Forslaget 
har samlet over 50.000 underskrifter og skal derfor nu behandles i Folketinget. I dag 
reguleres folkepensionen på baggrund af prisudviklingen 2 år bagud. 
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Ad pkt. 9-10 og 11. 
Hovedkassereren omtalte det revidere regnskab for 2022 med et underskud på 135.414,- kr. 
og et budgetteret underskud på  34.000 kr. for 2023. Derfor, var det nødvendigt, at stramme 
op på reglerne for transportfradrag.  Der er fradrag for en DSB-standardbillet. Ved samkørsel  
afregnes deltagerne på samme måde for enkelt deltager. 
Der foreslås nedsættelse af tilskud til kredsene til 40,-kr. pr medlem samt uændret kontingent 
på 180,.kr. årligt. 
Han erindrede om, at ændringer i bankforbindelse/kontonummer  skal oplyses til 
hovedkassereren for udbetaling af tilskud. 
 
Medlemssekretæren oplyste, at der p.t. er 2457 medlemmer. 
 
Ad pkt. 12. 
Orienteringen fra kredsene viste, at langt de fleste aktiviteter foregik i de tilsluttede 
seniorklubber. Det var dog lykkedes for 3 af de fremmødte kredse, at arrangere fælles 
udflugter. 
’Der var et generelt ønske fra kredsene om at forbedre mulighederne for at rekruttere nye 
medlemmer. 
På mødet var der ikke repræsentanter for kreds 1, kreds 2,  kreds 10 og kreds 12. 
 
Pkt. 13-14-15 og 16. 
Formanden oplyste at der igen har været hackere inde på vores hjemmeside/mail. Sagen er 
anmeldt til politiet. 
Efter samråd med webmasteren foretager vi os ikke mere i sagen. 
Hovedbestyrelsen tilsluttede sig indstillingen. 
 
Næstformanden oplyste, at der afleveret en artikel til Politiblad nr. 2/2023 – deadline d. 7. 
marts. Den vedr. OK23 på det private område samt  OK24 og generelle betragtninger om 
Folkepension. 
Næste deadline til blad 3/23 er 15.maj. Det er planen at evaluere generalforsamlingen samt 
evt. nyt om arbejdet med OK24. Blad 4 har deadline 8. august og her kunne vi bruge et indlæg 
om  at skaffe nye medlemmer samt evt. nyt fra OK24. Deadline til blad 5/23  er 9. oktober. Her 
forventer vi, at aftalekravene kan oplistet. Deadline for blad 6/23 er d. 15 november, hvor det 
planlægges at bringe en samlet oversigt over generalforsamlingerne i 2024. 
 
Intet nyt under eventuelt. 
 
Næst møde blev foreslået til torsdag d. 7. september. Da det viste sig, at der er optaget på 
Mødecentret d. 7. sept. – afholdes HB-.mødet d. 14. sept. på Mødecentret,  Buchwaldsgade 
48, 5000 Odense C. – start kl. 1030. 
 
Referat: Mogens Winding/Hans Agerbo Jensen 


